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z posiedzenia

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gda skań

które odby o si  w dniu 26 wrze nia    2005 roku ł ę ś
w sali 007  w Nowym Ratuszu ul. Wa y Jagiello skieł ń  
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Posiedzenie Komisja rozpocz a o godz. 17.oo. ęł

Obecno :ść
                  W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy cz onkowieł  
Komisji – lista w za czeniu – łą za cznik nr 1 do protoko u.łą ł

W posiedzeniu przewodniczy  ł  Pan radny S awomir Kosakowski  –ł  
Przewodnicz cy Komisji.ą  

Przewodnicz cy Komisji radny S awomir Kosakowskią ł
Projekt porz dku obrad cz onkowie Komisji otrzymali. Czy s  uwagi doą ł ą  
przedstawionego porz dku obrad?   ą
Poniewa  nie  by o  uwag,  ż ł Przewodnicz cy  Komisji  podda  podą ł  
g osowanie zaproponowany porz dek obrad Komisji.ł ą

PORZ DEK OBRAD:Ą

1. Informacja dotycz ca wykonania bud etu miasta Gda ska za Ią ż ń  
pó rocze 2005 roku.ł

2. Omówienie  i  analiza  realizacji  zada  inwestycyjnych  w  rokuń  
2005 ( pod k tem WPI).ą

3. Rozpatrzenie bie cej korespondencji.żą
4. Sprawy  wniesione, wolne wnioski.

             Komisja – 6 g osami „ za” ł przyj a porz dek obrad. ęł ą
Porz dek obrad stanowi za cznik nr 2 do protoko u.  ą łą ł



Punkt  1

Informacja dotycz ca wykonania bud etu miasta Gda skaą ż ń
 za I pó rocze 2005 rokuł

Pani Teresa Blacharska – Dyrektor Wydzia u finansowego ł
Wykonanie  bud etu  mimo  planowanego  niedoboru  zamkn o  siż ęł ę 
nadwy k  bud etow  za I pó rocze 2005 roku w wysoko ci 96.080.502ż ą ż ą ł ś  
z . Co jest powodem? Wykonanie ponad 1/6 planowanych dochodów ił  
zosta y one wykonane 0.1%. wydatki zosta y wykonane w 40,6% , Wł ł  
stosunku do 50 %. Jest to oszcz dno  w wysoko ci 9,6%. Wydatkię ść ś  
maj tkowe zosta y wykonane 6.3%. Wydatki inwestycyjne w 8%. Z tegoą ł  
tytu u,  e  nie  s  zrealizowane  zadania  inwestycyjne  nie  zosta ył ż ą ł  
zaci gni te do tej pory adne kredyty, po yczki. Poniewa  bud et byką ę ż ż ż ż  
sfinansowany kredytem przeznaczonym tylko na inwestycje. Do ko cań  
roku nie b dzie zaci gni ty kredyt. ę ą ę
Przychody bud etu gminy:ż
- po yczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony rodowiska i ż ś

gospodarki Wodnej  - kwota 250.000 z ,ł
- zwroty po yczek, które Miasto udzieli o wspólnotom mieszkaniowym iż ł  

innym podmiotom w kwocie 130.369.434 zl.
W tym czasie zosta  sp acony kredyt zaci gni ty w Banku Przemys owo-ł ł ą ę ł
Handlowym w kwocie  500.000 z ,  sp ata  kredytu  w Pekao S.A.  wł ł  
wysoko ci 7.297.486 z  oraz zosta y sp acone po yczki w wysoko ciś ł ł ł ż ś  
8.456.322 z . Oznacza to, ze cznie w tym roku sp acili my 24.661.860ł łą ł ś  
z . Je eli nie zaci gniemy adnego kredytu do ko ca roku, to naszeł ż ą ż ń  
zad u enie utrzyma si  na poziomie 33-34 %. Co otworzy nam szansł ż ę ę 
do zaci gania zobowi za  w 2006 roku.ą ą ń
Dochody:
W i  pó roczu 2005 roku zrealizowano dochody w wysoko ci 52.9 %ł ś  
planu rocznego. Wykonanie z podatku dochodowego od osób prawnych 
s  mniejsze ni  zaplanowano.  Pozosta e  dochody z  mienia  zosta yą ż ł ł  
bardzo dobrze wykonane – 20% . Nie ma niebezpiecze stwa w realizacjiń  
dochodów.  Gdyby  nie  te  zadania  inwestycyjne,  które  nie  zosta y  zł  
naszych  przyczyn  nie  zrealizowane,  to  bardzo  dobrze  przebiega ał  
realizacja. 

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Ile wynosi planowany niedobór?
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Pani Teresa Blacharska – Dyrektor FW
Planowany niedobór wynosi 68 milionów z , a osi gn li my nadwy kł ą ę ś ż ę 
bud etow  56 milionów z  za pó  roku.ż ą ł ł

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Jak przebiega sprzeda  mieszka  komunalnych w I pó roczu?ż ń ł

Pani Teresa Blacharska – Dyrektor FW
Przy sprzeda y wp ywy wynosz  74 %. ż ł ą

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Je eli by my nie zaci gali kredytów na koniec roku, to nasze zad u enież ś ą ł ż  
wynios oby 33-34%. Jak to jest kwota? W jakiej skali udzielamy umorzeł ń 
w podatku?

Pani Teresa Blacharska – Dyrektor FW
By a by  to kwota naszego d ugu 330 miliony z . ł ł ł
W biuletynie informacyjnym zosta y og oszone umorzenia i w bie cymł ł żą  
roku zosta y tylko umorzone zobowi zania s u by zdrowia. By y równieł ą ł ż ł ż 
umorzenia drobne w podatku rolnym.

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Jak my zamierzamy rozwi za  problem Synergii – chodzi o zad u enieą ć ł ż  
Synergii wobec Miasta.
Jak  wygl daj  rozliczenia  podatkowe za  u ytkowanie  dzia ek  przezą ą ż ł  
Pana Biorejk  w Brze nie i Pana Kie wena. Panowie ci u ytkuj  dzia kię ź ł ż ą ł  
bezumownie. Czy Miasto ci ga od nich podatki? ś ą

Pani Teresa Blacharska – Dyrektor FW
Synergia – Zaleg o ci nie zosta y roz o one na raty, a to z tej uwagi, eł ś ł ł ż ż  
nie  chcemy  traci  odsetek.  Przyjmujemy grunty  od  Synergii.  Zostać ł 
ustalony termin, e do ko ca pa dziernika zostan  za atwione wszystkież ń ź ą ł  
sprawy z  przej ciem gruntów.  Wówczas zaleg o  Synergii  zostanieę ł ść  
skompensowana tymi gruntami.
Je li chodzi o Pana Borejko i Kie wiena to sprawy nie znam. Je eli oniś ł ż  
bezumownie u ytkuj  grunty to do Miasta i tak musza p aci  podatki.ż ą ł ć

Radny W odzimierz Byczkowski – cz onek Komisjił ł
W jakim procencie na koniec roku zostan  wykonane wydatki? ą

Pani Teresa  Blacharska – Dyrektor WF
Zak ada si , e wydatki bie ce zostan  wykonane w 98 %. Wydatkił ę ż żą ą  
inwestycyjne nie zostan  wykonane w wysoko ci 30%.ą ś
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Jednak bud et prawdo podobnie zamknie si  niedoborem bud etowym .ż ę ż  
w bud ecie mamy zagwarantowane tzw. wolne rodki  z roku ubieg egoż ś ł  
w kwocie 130 milionów z . Te wolne rodki pokryj  nam deficyt i zostanł ś ą ą 
przeniesione  na rok 2006. spowoduje to, ze nie zaci gniemy kredytów.ą  
Miasto  nie  b dzie  tak  jak  w  roku  2004  i  2005  nie  b dzie  mia oę ę ł  
zwi kszenia d ugu. Dzi ki sp acie ten d ug b dzie spada .  ę ł ę ł ł ę ł
W pierwszym pó  roku sprzedali my 1300 lokali mieszkalnych i 12 lokalił ś  
u ytkowych. ż

Radny W odzimierz Byczkowski – cz onek Komisjił ł
Planowany deficyt bud etowy na dzie  30 czerwca 2005 wyniós  120ż ń ł  
miliony z . Czy to nie jest pomy ka?ł ł

Pani Teresa Blacharska – Dyrektor WF
Jest to planowany deficyt na koniec roku, ale wed ug stanu na dzie  30ł ń  
czerwca br.

Radny W odzimierz Byczkowski – cz onek Komisjił ł
W  jaki  sposób  przedstawia  si  wykonanie  kosztów  osobowych  wę  
edukacji  w  Urz dzie  Miasta.  Wed ug  mnie  jest  to  50  %.  Wę ł  
wieluprzypadkach zatrudnienie jest ni sze, a w innych rednia p aca jestż ś ł  
wy sza.ż

Pani Teresa Blacharska – Dyrektor WF
Wynagrodzenia s  wykonane w wysokim procencie, a to z uwagi na to,ą  

e w sferze bud etowej nauczycielom przys uguje tzw. trzynasta pensja.ż ż ł  
Jest ona wyp acana 30 marca, która obci a jednorazowo bud et. Wł ąż ż  
sferze bud etowej, w Urz dzie du o osób odchodzi na emerytur  w Iż ę ż ę  
pó roczu, a to z uwagi na to, e s  odprawy emerytalne, które obci ajł ż ą ąż ą 
podatkiem dochodowym poszczególne osoby. Odprawy te wchodz  wą  
sk ad  wynagrodze  i  tez  podwy szaj  przeci tne  wynagrodzenie.ł ń ż ą ę  
Dlatego jest tak du e wykorzystanie wynagrodzenia w I pó roczu. ż ł

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Jak jest rednia p aca w Urz dzie?ś ł ę

Pani Teresa Blacharska – dyrektor WF
rednia p aca wynosi 3 tys z . Na t  redni  wp ywa kadra kierowniczaŚ ł ł ą ś ą ł  

wydzia ów i kolegium.ł

Radny S awomir Kosakowski – Przewodnicz cy Komisjił ą
Wydaje mi si , e jest to za ma o. Dlatego, ze je li chcemy wymaga  odę ż ł ś ć  
administracji nale ytego poziomu i obs ugi mieszka ców i wykorzystaniaż ł ń  
rodków  i  mo liwo ci  rozwoju  miasta,  to  musimy  mie  dobrześ ż ś ć  

wykszta con  i przygotowan  kadr . Zgadzam si  z tym, e urz dnicył ą ą ę ę ż ę  
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którzy od wielu lat pracuj  w urz dzie, nie zawsze s  w odpowiednioę ę ą  
sposób przygotowani do realizacji i niejednokrotnie zarabiaj  za du o. ą ż

PUNKT  2

Omówienie  i analiza zada  inwestycyjnych w roku 2005ń
pod kontem WPI

Radny – Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Mam  pytanie:  czy  my  w  tym  roku  zd ymy  z  realizacj  drogiąż ą  
S owackiego i Marynarki Polskiej.ł

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
Od tego  roku  za  tego  typu  inwestycje  odpowiada  Pan  Nietupski  – 
Dyrektor Zarz du Dróg i Zieleni w Gda sku oraz Dyrektor o  – DRMG.ą ń Ł ś
Je li  chodzi o ul.  Marynarki Polskiej, to w tej  chwili jest rozstrzyganyś  
przetarg. Zak adamy, e w tym roku zaczniemy wydatkowa  rodki. Imł ż ć ś  
dalej  nie  posuwamy  si  z  wydatkowaniem  rodków  to  wszystkoę ś  
przesunie  si  na  przysz y  rok.  W  zakresie  Marynarki  Polskiej  –ę ł  
pierwotnie  nie  by o  mowy  o  wymianie  odcinków  prostych  drogi.  Zł  
Dyrektorem ZDiZ doszli my do wniosku, e jest to jedyna mo liwo , ześ ż ż ść  
skoro Kraj Europejski finansuje modernizacj  dróg i skrzy owa  nale yę ż ń ż  
rozszerzy  to zadanie dodatkowo o proste odcinki. Mamy obietnic  zć ę  
Ministerstwa Infrastruktury,  e  przy dobrych uk adach zgodz  si  naż ł ą ę  
poszerzenie projektu europejskiego. Czyli nie zap aciliby my za prosteł ś  
odcinki pewnej kwoty, a by aby ona finansowana. ł
Je li  chodzi o  Sucharkiego –  zespó  roboczy rozpocz  prac ,  któryś ł ął ę  
zajmuje  si  przygotowaniem  projektu  Sucharskiego.  W  zwi zku  zę ą  
rozpocz ciem prac  projektowych po  stornie  po udniowej,  to  naszymę ł  
priorytetem  w  tej  chwili  jest  przygotowanie  cznika  –  Obwodnicałą  
Po udniowa – Most Wantowy. Jest to pierwsze zadanie.ł

Radna Ma gorzata Chmiel – cz onek Komisjił ł
Co to znaczy, rozpocz cie prac nad Obwodnic  Po udniow  ? ę ą ł ą

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
Rozpocz cie  prac  w  sensie  projektowym,  gdzie  Dyrekcja  Okr gowaę ę  
Dróg i Autostrad narzuci a pewien harmonogram realizacji. Powiedzianoł  
nam, e  albo b dziemy gotowi z  dokumentacj  cznika –  chodzi oż ę ą łą  
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W ze  Lipce – albo oni id  bez W z a, bo nie b dziemy robili W z a wę ł ą ę ł ę ę ł  
Porcie.

Pan Romuald Nietupski – Dyrektor ZdiZ
Je li chodzi o ul. Marynarki Polskiej, to pod koniec maja podpisali myś ś  
umow  z  Ministerstwem,  a  W adzami  Miasta  na  finansowanie  tegoę ł  
projektu ze rodków Unii Europejskiej. Przetarg zosta  og oszony w lipcuś ł ł  
i w tej chwili jest w trakcie procedowania. W tej chwili Komisje pracują 
nad tym i niebawem  przetarg zostanie rozstrzygni ty i zostanie zawartaę  
umowa. Jest  og oszony przetarg na przebudow  sieci  tramwajowej ił ę  
termin  sk adania  ofert  up ywa pod  koniec  wrze nia.  Zosta  równieł ł ś ł ż 
og oszony przetarg na przebudow  torowiska ul. Pomorskiej. ł ę

Radny S awomir Kosakowski – Przewodnicz cy Komisjił ą
Czy s  jakie  plany co do W z a Okopowej?ą ś ę ł

Pan Romuald Nietupski – Dyrektor ZDiZ
Wnioskujemy o uj cie w planie i s  dwie rzeczy, które mo na by zrobi  ię ą ż ć  
które przynios yby efekt: ł
- jedna bardzo du a – zrobienie sko nego przebicia ul, 3-go Mja doż ś  

g ównego ci gu. Jest to inwestycja skomplikowana, kosztowna i doł ą  
przygotowania.  Z  rozwi za  zaproponowali my  zrobienie  prawo-ą ń ś
skr tu z ul. Armii Krajowej w ul. Okopow . Je eli zadanie to wejdzieę ą ż  
do planu inwestycji, to jeste my gotowi to zrobi .ś ć

Je li  chodzi  o  du e  inwestycje,  to  s  ró ne  g osy.  W  pierwszejś ż ą ż ł  
kolejno ci nale a oby wyprostowa  estakad , ale to nie takie proste. ś ż ł ć ę
To wymaga zrobienia analiz.

Pan Marcin Szpak – z-ca Prezydenta Miasta
Nale y to rozpatrywa  w kontek cie spi cia z Trasa WZ. W momencież ć ś ę  
kiedy dojdziemy do Obwodnicy Po udniowej z Tras  WZ, to do tegoł ą  
momentu musimy zrobi  W ze  Okopowa. ć ę ł

Pan Krzysztof  Rudzi ski – Dyrektor WPRń
Wszystkie te inwestycje drogowe i bior c pod uwag  swoisty i bardzoą ę  
specyficzny okres w jakim si  znale li my, maj  swoje uwarunkowanie –ę ź ś ą  
s  bardzo  drogie.  Jeste my  zmuszeni  przesun  na  przysz y  roką ś ąć ł  
rozpocz cie wiele inwestycji drogowych , czy zacz  w tym roku  ale oneę ąć  
zaczynaj  si  w przysz ym roku i to s  najdro sze inwestycje Miasta. Nieą ę ł ą ż  
wspominamy o tym, e w perspektywie mamy Wa y Jagiello skie, któreż ł ń  
wisz  i by  mo e w tym roku podpiszemy jeszcze na nie umow . Z tegoą ć ż ę  
co obliczy a Pani Dyrektor Blacharska, to w przysz ym roku b dziemył ł ę  
mieli prawie 300 milionów z  na inwestycje – cznie z unijnymi.ł łą
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Radny S awomir Kosakowski – Przewodnicz cy Komisjił ą
Na kiedy jest planowane w czenie Trasy WZ z Obwodnic ?łą ą

Pan Krzysztof Rudzi ski -  Dyrektor WPRń
Zaplanowane jest na koniec roku 2009.

Radny S awomir Kosakowski – Przewodnicz cy Komisjił ą
Mamy na to 3 lata, a tymczasem na ul. Okopow  nie mamy ani projektu,ą  
pomys u na projekt, ani nic.ł

Pan Krzysztof Rudzi ski -  Dyrektor WPRń
System  zarz dzani  inwestycjami  zak ada,  ze  wszystkie  zadaniaą ł  
przeznaczone jako strategiczne s  ju  przygotowywane, albo w fazieą ż  
przygotowania. 
B d  prezentowa  trzy sk adniki wieloletniego planu:ę ę ł ł
- plan  zamierze  gminy  do  roku   2015  –  zebranie  wszystkichń  

inwestycji, które powinni my wykona  dla tego Miasta i w czenia ichś ć łą  
do Strategii,

- plan zamierze  na najbli szy rok – przygotowanie dokumentacji na ń ż
nast pne zadanie,ę

- trzecim najwa niejszym dokumentem jest Wieloletni Plan ż
Inwestycyjny. WPI jest zbilansowaniem matematycznym. 

Te  trzy  dokumenty  powsta y  w  tym  roku  z  tego  wzgl du  abył ę  
uporz dkowa  ca y proces inwestycyjny. ą ć ł

Radny S awomir Kosakowski – Przewodnicz cy Komisjił ą
Czy mamy dokumentacj  na W ze  Okopowa?ę ę ł

Pan Krzysztof Rudzi ski -  Dyrektor WPRń
W ze  Okopowa jest na li cie do opracowania dokumentacji. ę ł ś

Radny S awomir Kosakowski – Przewodnicz cy Komisjił ą
Czyli, trzeba j  dopiero przygotowa . Odpowied  – Tak. ą ć ź
Na  kiedy  mo e  by  gotowa  ta  dokumentacja,  je eli  wszystkie  inneż ć ż  
warunki zostan  spe nione? ą ł

Pan Krzysztof Rudzi ski -  Dyrektor WPRń
Jest na to potrzeba co najmniej 2 lata.

Radny S awomir Kosakowski – Przewodnicz cy Komisjił ą
Jest potrzeba 2 lat na zrobienie dokumentacji. Nie wiemy co mamy robi ,ć  
mamy 2008 rok. W 2009 roku mamy po czenie z Obwodnic  , a myłą ą  
b dziemy si  zastanawiali nad rozwi zaniem. ę ę ą
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Pan Krzysztof Rudzi ski -  Dyrektor WPRń
Zak adamy,  e  b dzie  trwa o  to  dwa  lata.  Na  koniec  2007  rokuł ż ę ł  
wyst pujemy o pozwolenie na budow  i w 2008 roku – je li rodki na toę ę ś ś  
pozwol  mo emy przyst pi . ą ż ą ć

Radny S awomir Kosakowski – Przewodnicz cy Komisjił ą
Panie Prezydencie, czy my jeste my w stanie zd y  z dokumentacj ,ś ąż ć ą  
do tego aby wpisa  j  na nast pny okres programowania?ć ą ę
 
Pan Krzysztof Rudzi ski -  Dyrektor WPRń
Ostatnio dyskutowali my w Urz dzie Marsza kowskim i  ja wnioskuj  iś ę ł ę  
s dz ,  ze wiele gmin b dzie wnioskowa o to  samo –  przejd my naą ę ę ł ź  
system europejski. eby wpisa  zadanie i je ocenia  przez ekspertów, toŻ ć ć  
nie jest potrzeby projekt budowlany, a koncepcja i studium wykonalno ci.ś  
Projekt budowlany jest potrzebny, aby uzyska  pozwolenie na budow . ć ę

Radny S awomir Kosakowski – Przewodnicz cy Komisjił ą
Nie wiem, czy jeste my w stanie zmienia  rzeczywisto  tak jak nam siś ć ść ę 
to wydaje – chodzi o wykorzystanie rodków unijnych. Zróbmy tak, abyś  
je wykorzysta . Boj  si ,  e  z perspektywy Gda ska  nie do ko cać ę ę ż ń ń  
mamy na to wp yw.ł
Mnie martwi  to,  co powiedzia  Pan Nietupski,  e  jeszcze nie  mamył ż  
koncepcji.
Oczekiwa bym od Pana Prezydenta  deklaracji,  e  rozpoczynamy odł ż  
dzisiaj prace nad koncepcj   W z a Okopowa.ą ę ł

 Pan Marcin Szpak – Z-ca Prezydenta Miasta
Nie ma problemu, aby koncepcj  wykonalno ci do ko ca roku wykona .ę ś ń ć  
My l , e w tym roku musimy og osi  przetarg.ś ę ż ł ć

Pan Krzysztof Rudzi ski – Dyrektor WPRń
To wszystko wynika z przepisów, które wesz y w ycie w momencieł ż  
wej cia polski do UE. My w tej chwili mo emy wycenia  zamówienieś ż ć  
publiczne na podstawie 2-ch dokumentów: 
- kosztorysu inwestorskiego wykonanego na podstawie dokumentacji

koncepcji technicznej,
- programu funkcjonalno – u ytkowego.ż
To s  dwie zasady. Dlatego my dostosowujemy nasze metody realizacjią  
do tego typu potrzeb.
Projekt budowlany jest ci le zwi zany z inwestycj  na ci le okre lonyś ś ą ą ś ś ś  
termin  funkcjonowania.  Je eli  w  ci gu  2-lat  od  uko czenia  projektuż ą ń  
budowlanego i  otrzymania pozwolenia na budow  nie rozpocznie się ę 
inwestycja  bo  np.  nie  b dzie  finansowania  przez  2-lata,  to  projektę  
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budowlany traci wa no . Projekt budowlany mo e kosztowa  rz du 1ż ść ż ć ę  
miliona do pó tora miliona z . ł ł

Radny S awomir Kosakowski – Przewodnicz cy komisjił ą
Je eli  nie b dziemy wiedzieli  co robimy z Okopow , to wstrzymajmyż ę ą  
budow  WZ.  Mamy zapisane, e  Pan Prezydent zobowi za  si ,  zeę ż ą ł ę  
rozpoczyna  prace nad W z em Okopowa. ę ł

Radna Ma gorzata Chmiel – cz onek komisjił ł
Obserwuj  od d u szego czasu, e ZDiZ ma zbyt du o przetargów, zbytę ł ż ż ż  
du o zada  do opracowania i to w pewnych momentach zaczyna siż ń ę 
rozmywa ,  przed u a .  By y  przyznane  pieni dze  z  Gminnegoć ł ż ć ł ą  
Funduszu Ochrony rodowiska na Park  Chirona w takiej kwocie, któraŚ  
jest  potrzebna.  W  tej  chwili  –  po  pó  roku  jeste my  na  etapieł ś  
opracowania  projektu.  To  nie  jest  w  formie  zarzutu,  ale  prosz  mię  
wyt umaczy , bo ja widz  kolejne zadania.ł ć ę

Pan Romuald Nietupski – Dyrektor ZdiZ
ZDiZ otrzyma  pieni dze na dokumentacj ,  a  nie realizacj .  Nikt  nieł ą ę ę  
zak ada , e te zadnia  b d  w roku realizowane. Problem polega nał ł ż ę ą  
przygotowaniu inwestycji i wymaga d ugiego przygotowania. ł
Chc  powiedzie ,  e  s  za krótkie  okresy na przyjmowanie decyzji.ę ć ż ą  
Musz  by  d u sze okresy. Trzema zmieni  spojrzenie na planowanie.ą ć ł ż ć  
Wi cej czasu na przygotowanie. ę

Radny S awomir Kosakowski – przewodnicz cy komisjił ą
Jest to trudne, ale my jeste my zwi zani mo liwo ciami finansowymi iś ą ż ś  
mo liwo ciami  wykorzystania  rodków  i  nie  b dziemy  odwlekaż ś ś ę ć 
inwestycji  bo  cykl  przygotowawczy  jest  d ugi.  To  mo e  nale a obył ż ż ł  
zwi kszy  zatrudnienie, zleci  na zewn trz przygotowanie dokumentacji.ę ć ć ą  
Je eli  s  mo liwo ci  do  pozyskania  rodków  finansowych  i  ichż ą ż ś ś  
wykorzystania,  to  nale y  tak  zidentyfikowa  dzia ania  poprzezż ć ł  
zwi kszenia zatrudnienia, zlecenia na zewn trz. ę ą

Pan Marcin Szpak – Z-ca Prezydenta Miasta
Przyk adem jest remont wiaduktu przy ul. Okopowej. Je eli my dzisiajł ż  
nie zaczniemy tego przygotowywa , to b dziemy mieli problem za 4 lata.ć ę  
Gdy za rok podejmiemy tak  decyzj , to mamy ju  rok opó nienia wą ę ż ź  
stosunku do uko czenia II  etapu WZ.  My musimy dzisiaj  rozpoczń ąć 
przygotowania do tej inwestycji. 
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Pan Krzysztof Rudzi ski  Dyrektor WPRń
Metoda,  któr  my  wprowadzamy  –  zarz dzania  projektamią ą  
inwestycyjnymi powoduje to, e w momencie kiedy zapada decyzja, zeż  
ma  by  co  przygotowywane,  jest  analizowany  bardzo  g bokoć ś łę  
harmonogram mo liwego przygotowania  tej inwestycji. Sa analizowaneż  
wszystkie terminy, które prowadz  do tej inwestycji. Ka da inwestycjaą ż  
musi si  rozpocz  tym, e plan projektu musi by  przeanalizowany ię ąć ż ć  
zatwierdzony.  Wówczas  wiadomo,  e  dan  inwestycj  mo naż ą ę ż  
przygotowa  w miesi c, ale okazuje si , e niestety inna trzeba b dzieć ą ę ż ę  
dwa lat.  Proces wyw aszczania grutu trwa ponad dwa lata i  nie mał  
mo liwo ci fizycznej aby skróci  proces wyw aszczenia, który ma takż ś ć ł ą 
procedur . eby uzyska  pozwolenie na budow , to dwa lata up ywaj .ę Ż ć ę ł ą  
My cz sto jeste my nie dlatego, ze za ma o, ale jeste my zwi zani zę ś ł ś ą  
terminami. 

Radny S awomir Kosakowski – Przewodnicz cy Komisjił ą
Ja si  z Panem zgadzam i to rozumiem. My l , e my jako Komisjaę ś ę ż  
b dziemy wspiera  i pomaga . Tylko tam gdzie z obiektywnych przyczynę ć ć  
te  terminy,  przeszkody  musza  trwa ,  ale  eby  nie  by o  adnychć ż ł ż  
opó nie ,  które mo emy zniwelowa  i  które le  po stronie Urz du.ź ń ż ć żą ę  
Wiemy, ze to nie s  tylko zewn trzne przyczyny powoduj  opó nienie,ą ę ą ź  
ale bardzo wiele rzeczy si  przele y. My l , e jako Komisja jeste myę ż ś ę ż ś  
gotowi zadeklarowa  wsparcie, ale dajcie nam szans . Powiedzcie coć ę  
mamy zrobi , aby wam u atwi  prac  w ramach przygotowania procesuć ł ć ę  
inwestycyjnego.  Jest  wiele czynników zewn trznych,   na których nieę  
mamy  wp ywu,  przynajmniej  zróbmy  wszystko  co  trzeba  eby  tenł ż  
element, który zale y do Urz du go nie by o. ż ę ł

Pan Krzysztof Rudzi ski  Dyrektor WPRń
My w tej chwili przeprowadzili my bardzo szczegó ow  analiz  procesuś ł ą ę  
inwestycyjnego. Znamy s abe punkty i wspó pracujemy z wydzia ami i wł ł ł  
listopadzie zako czymy temat procedury inwestycyjnej, gzie wszystkie teń  
punkty b d  wskazane i b dzie dokonana ocena, w jaki sposób mo na ię ą ę ż  
nale y  je  opija .  Mam  tego  wiadomo ,  e  my  sami  w  pewnychż ć ś ść ż  
miejscach hamujemy pewne post powanie. Ale dopóki to nie zosta oę ł  
powiedziane, w którym miejscu to si  hamuje, w których wydzia ach i naę ł  
których  stanowiskach,  to  nie  mog o  by  zastosowane.  Chcemył ć  
jednoznacznie okre li  te punkty. W listopadzie na spotkaniu chcemyś ć  
zamkn  temat  i  procedura  realizacji  inwestycji  b dzie  okre lona  wąć ę ś  
terminach, gdzie i  kto.  Wówczas jasno b dziemy mogli  okre la  ktoę ś ć  
zawini  i w jakim przypadku. ł

Radny S awomir Kosakowski – Przewodnicz cy Komisjił ą
Mamy pe ne zaufanie do  stycznia kiedy to  b dziemy pracowa  nadł ę ć  
sprawozdaniem z roku 2005.
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Czy cz onkowie Komisji maj  jeszcze pytania do referuj cych? ł ą ą
Skoro nie ma. Dzi kuj  za przybycie. ę ę

                              PUNKT  3

Rozpatrzenie bie cej korespondencji żą

- sprawa  Pana Dariusza Wiraszki zam. przy ul. Kolonia 
Zr by 106/1 w Gda skuę ń

Przewodnicz cy Komisji radny S awomir Kosakowski ą ł
Do naszej Komisji wp yn o pismo Pana Dariusza Wiraszki w sprawieł ęł  
odmowy zawarcia umowy najmu lokalu przy ul. Kolonia Zr by 106/1. ę
Wyst pili my do Pana Prezydenta o zaj cie stanowiska w tej sprawie. Zą ś ę  
otrzymanej  odpowiedzi  wynika,  e  Panu  Wiraszka  nie  nale y  siż ż ę 
zajmowane do tej pory mieszkanie. Pan Wiraszka zosta  poinformowanył  
o  mo liwo ci  wyst pienia do S du z  pozwem przeciwko Gminie ależ ś ą ą  
b dzie wyeksmitowany. ę

Radny Jerzy Adamski – cz onek Komisjił
Abolicja by a okre lona do 31 grudnia 2003 r. Uwa am, e nale a obył ś ż ż ż ł  
zmieni  uchwa . ć łę

Radny Czes aw Nowak – cz onek komisjił ł
Na  posiedzeniu  komisji  polityki  Gospodarczej  i  Morskiej  RMG  by oł  
uzgodnione, e zostanie abolicja przesuni ta do grudnia 2004 roku. ż ę

Przewodnicz cy Komisji radny S awomir Kosakowskią ł
W zwi zku z tym proponuj  ponownie wyst pi  do Prezydenta Miasta zą ę ą ć  
zapytaniem. 
Proponuj  nast puj ca tre  pisma:ę ę ą ść
Komisja  Rewizyjna  RMG po  ponownym  zapoznaniu  si  z  pismemę  
skierowanym przez p. Dariusza Wiraszk  w sprawie zawarcia umowyę  
najmu na lokal przy ulicy Kolonia Zr by 106/1 oraz po zapoznaniu się ę  
z  tre ci  udzielonej  odpowiedzi  przez  Pana  Prezydenta,  Komisjaś ą  
Rewizyjna zwraca si  o podanie, czy jest planowana zmiana uchwa yę ł  
w  sprawie  zasad  wynajmu  lokali  mieszkalnych  oraz  czy  jest  
planowany termin przesuni cia abolicji. ę
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Powy sz  tre  pisma, cz onkowie Komisji przyj li jednog o nież ą ść ł ę ł ś  
– 6 g osami „za”.ł

- Pismo Pana Eugeniusza Zinkiewicza zam. przy ul. Stryjewskiego 5/18   

Przewodnicz cy Komisji radny S awomir Kosakowski ą ł
Do  naszej  Komisji  wp yn o  pismo  skierowane  przez  Pana  Eugeniuszał ęł  
Zinkiewicza   w  sprawie  wykonania  prac  dekarskich  w  budynku  przy  ul. 
Stryjewskiego 5. Stwierdzono, ze remont zosta  le wykonany .ł ź
Wyst pili my w tej  sprawie do Pana Prezydenta.  Pan Szczepana Lewny –ą ś  
Zast pcy Prezydenta Miasta  odpowiada nam, e wszystko zosta o zrobioneę ż ł  
zgodnie z planem.

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Jak  my jeste my Komisj ?  Czy  Powiatowy Inspektor Budowlany zaj  w teją ś ą ął  
sprawie stanowisko? 

Przewodnicz cy Komisji radny S awomir Kosakowskią ł
Nie.

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
W zwi zku z tym, proponuj  ponownie wyst pi  do Prezydenta aby Prezydentą ę ą ć  
zwróci  si  do Powiatowego Inspektora Budowlanego Pana Wróbla, który toł ę  
potwierdzi s uszno , czy nie s uszno  tej sprawy.ł ść ł ść

Radny Jerzy Adamski – cz onek Komisjił
Uwa am, e sprawa ta nie powinna do nas trafi . ż ż ć

Przewodnicz cy Komisji S awomir Kosakowskią ł
Proponuj  przyj  do wiadomo ci tre  udzielonej odpowiedzi i powiadomieniaę ąć ś ść  
zainteresowanego, e  Komisja nie  jest  w a ciw  do dalszego rozpatrywaniaż ł ś ą  
sprawy  oraz uznaje spraw  za zako czon . ę ń ą

- sprawa p. Andrzeja Mo cibrodzkiego zam. przy ul. Bystrzyckiej 13ś  

Przewodnicz cy Komisji radny S awomir Koskowskią ł
 Do  naszej  Komisji  wp yn a  skarga  skierowana  przez  Pana  Andrzejał ęł  
Mo cibrodzkiego   dotycz ca  remontu  dróg.  Pan  Mo ciborowski  skierowaś ą ś ł 
równie  pismo do Prokuratury. Przyczepi by si  Prokuratury, e w zwi zku zż ł ę ż ą  
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powiadomieniem w a ciwych organów o pope nieniu przest pstwa, do czasuł ś ł ę  
wyja nienia  sprawy, Komisja wstrzymuje si  do podj cia decyzji. ś ę ę
W zwi zku z tym proponuj  aby wyst pi  do Prezydenta o zaj cie stanowiskaą ę ą ć ę  
.Proponuj  nast puj c  tre  pisma:ę ę ą ą ść

Komisja Rewizyjna RMG po zapoznaniu si  z pismem skierowanymę  
przez pana Andrzeja Moscibrodzkiego zam. przy ul. Bystrzyckiej 13 w 
sprawie  remontu  dróg  –  zwraca  si  do  Pana  Prezydenta  oę  
ustosunkowanie  si  do  skargi.  Jednocze nie  Komisja  wnosi  oę ś  
powiadomienie  Komisji  o  stosunku  zaj tym  przez  Prokuraturę ę  
Rejonow  w tej sprawie. ą

Powy sz  tre  pisma cz onkowie Komisji przyj li jednog o nie – 6ż ą ść ł ę ł ś  
g osami „za”. ł

- pismo przychodni NZOZ ETER-MED. Sp. z o.o.  

Przewodnicz cy Komisji radny S awomir Kosakowskią ł
Wp yn o  do  nas  pismo przychodni  NZOZ   ETER-MED  w sprawieł ęł  
uniemo liwienia  korzystania  z  windy  przez  inny  podmiot  jakim  jestż  
NZOZ JASKÓ KA”. Ł

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
Co na to Miasto?

Radny Jerzy Adamski – cz onek  Komisjił
Spraw  ta zajmuje si  równie  Komisja Spraw Spo ecznych i Ochronyą ę ż ł  
Zdrowia. S  zg oszone dwa wnioski o wynaj cie pomieszcze . ą ł ę ń

Radny S awomir Kosakowski – Przewodnicz cy Komisjił ą
Je eli  Miasto wynajmuje pomieszczenia na prowadzenie dzia alno ciż ł ś  
medycznej,  to  musi  zapewni  w a ciwy  sposób  korzystania   zć ł ś  
pomieszcze  dla wszystkich. ń
Proponuj , aby wyst pi  do Pana Prezydenta o ustosunkowanie si  doę ą ć ę  
sprawy. 
Proponuj  nast puj c  tre  pisma:ę ę ą ą ść
Komisja Rewizyjna RMG po zapoznaniu si  z pismem skierowanymę  
do Komisji przez przychodni  ETER – MED. W sprawie udost pnieniaę ę  
windy  w  przychodni  przy  ul.  Jaskó czej  7/15  –  zwraca  si  oł ę  
ustosunkowanie si  do pisma. ę
Powy sz  tre  pisma, cz onkowie Komisji przyj li jednog o nież ą ść ł ę ł ś  
– 6 g osami za”.ł
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Wyci g z Protoko u Nr 41 – 12/ 05 z dnia 26 wrze nia 2005 r.ą ł ś  
Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Gda skań

Sprawa Pana  Zdzis awa Kruka  zam. przy ul. Genera a Deł ł  
Gaulle”a w Gda skuń

Przewodnicz cy Komisji radny S awomir Kosakowskią ł
Do  Marsza ka  Województwa  Pomorskiego  wp yn a  skarga  Panał ł ęł  
Zdzis awa Kruka w sprawie odmowy uzyskania lokalizacji na kiosk wł  
mie cie Gda sku. Skarg  t  przekaza em do Przewodnicz cego Radyś ń ę ą ł ą  
Miasta Gda ska, który to skierowa  skarg  do Komisji Rewizyjnej. ń ł ę
Chc  poinformowa , e wyj tkowo  przyjmujemy pana na posiedzeniuę ć ż ą  
Komisji. Poniewa  zasady obrad Komisji s  inne. Komisja Rewizyjna nież ą  
jest komisj  ledcz   ani specjaln . W pierwszej kolejno ci musimy sią ś ą ą ś ę 
zapozna  ze spraw , uzyska  dokumentacj , a dopiero zwróci  si  ć ą ć ę ć ę
do Pana. Jako Komisja Rewizyjna w dniu dzisiejszym nie zako czymyń  
sprawy. Dlatego prosz  Pana o krótkie zreferowanie sprawy. ę

Pan Zdzis aw Krukł
Swoj  wypowied  chc  sprowadzi  do wyja nienia. Poniewa  zarzucaą ź ę ć ś ż  
mi si ,  e jestem oportunista, któremu daj ,  a on odmawia. Nie jestę ż ą  
prawd ,  e  Urz d kiedykolwiek i  cokolwiek proponowa . Od 3-ch latą ż ą ł  
staram si  o lokalizacj  na kiosk. Wymieniam 9 lokalizacji, które równieę ę ż 
wymienia nieobecny tutaj Pan Bielawki, wytykaj c mi, e mi daj  a ja nieą ż ą  
chc  bra .  Ca e moje wyst pienie sprowadza si  do  tego,  e  to  jaę ć ł ą ę ż  
wyst puj ,  a  nie  Urz d.  Urz d  nie  ma  obowi zku proponowania mię ę ą ą ą  
czegokolwiek. Wymy li em sobie kiosk nie po to, aby udr czy  za ogś ł ę ć ł ę 
Pana  Adamowicza,  tylko  wzorem innych  lat  –  bo  bez  liku  kiosków 
powsta o i wiele polikwidowano w miejscach nie op acalnych i ja widzł ł ę 
co si  dzieje. Gdyby kto  chcia by licytowa  prawo, to ja  si  na nieę ś ł ć ę  
godz .  Je eli  po owa kiosków w Gda sku podlega o temu samemuę ż ł ń ł  
prawu i powsta y – to zgoda. Ja nie uwa am si  za gorszego od tejł ż ę  
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gda skiej spo eczno ci, bo moje zas ugi wobec tego Miasta wcale nień ł ś ł  
s  mniejsze.ą

Przewodnicz cy Komisji radny S awomir Kosakowskią ł
Pan skar y si  na Prezydenta, e nie wyrazi  zgodny na wykorzystanież ę ż ł  
terenu, wskazanej przez Pana jednej z lokalizacji. Co jest przedmiotem 
Pana skargi i czego Pan oczekuje od Urz du?ę

Pan Zdzis aw Kruk ł
Zgodnie z  prawem art.  35 ust.  4  prawa budowlanego  oczekuj  odę  
Urz du lokalizacji przy ul. 3-go Maja. W artykule tym jest napisane, eę ż  
Urz d nie ma prawa mi odmówi . ą ć

Radny W odzimierz Byczkowski – cz onek komisjił ł
Jaki to jest kiosk? Czy to jest kiosk na sta e?ł

Pan Zdzis aw Krukł
Jest to kiosk o wymiarach: 3.35 m2 na 2.05 m2. Jest opinia pozytywna 
konserwatora zabytków. Jest to enty kiosk, enty miejsce i ja ju  nie mamż  
si y, bo zawsze jest jaka  przeszkoda. ł ś

Radny W odzimierz Byczkowski – cz onek komisjił ł
Czym uzasadnia Urz d odmow ?ą ę

Pan Zdzis aw Krukł
Zabawa polega na tym, e jest du o decydentów w Urz dzie. Kto  siż ż ę ś ę 
godzi, kto  si  nie godzi. Nie jest to adne uzasadnienie tak jak pisześ ę ż  
Pan Adamowicz, e czego  nie do aczam. Wydaje mi si , e Pa stwoż ś ł ę ż ń  
nie macie czasu na wnikliwe rozpatrzenie mojej sprawy.

Przewodnicz cy Komisji radny S awomir Kosakowskią ł
Wyst pimy z zapytanie do Pana Prezydenta Miasta o podanie przyczynyą  
odmowy Panu lokalizacji przy ul. 3-go Maja.

Pan Zdzis aw Krukł
Czyli bawimy si  dalej.ę

Radny Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
To nie jest tak, e my nie chcemy Pana wys ucha . Chcemy sprawdzi ,ż ł ć ć  
czy Pan postuluj c, proponuj c postawienie kiosku chce postawi  naą ą ć  
terenie, który jest do tego celu przeznaczony. Czy Miasto na tym terenie 
proponuje co  do zagospodarowania.ś

Pan Zdzis aw Kruk ł
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Jest to napisane w moim podst pnie nagraniu rozmowy gdzie z apa emę ł ł  
na gor cym uczynku za r k . Urz d krzyczy „  nie moja r ka”. Tam jestą ę ę ą ę  
to napisane, to miejsce jest pod kiosk. 

Przewodnicz cy komisji radny S awomir Kosakowskią ł
My nie b dziemy analizowa  nagra . W tej chwili zwrócimy si  do Panaę ć ń ę  
Prezydenta Miasta i po uzyskaniu odpowiedzi – odmowy i je eli racjaż  
b dzie  po  Pana  stronie  to  na  pewno  to  zostanie  wyegzekwowane.ę  
Wszystkie stawiane zarzuty przez Pana wyja nimy. ś
Je eli ma Pan dowody na to, e kto  pope ni  przest pstwo to ma Panż ż ś ł ł ę  
prawo powiadomi  Prokuratur , Policje, w a ciwe organy.ć ę ł ś

Radny  Czes aw Nowak – cz onek Komisjił ł
 Czy Miasto wskazywa o Panu teren? ł

Pan Zdzis aw Krukł
Miasto nic mi nie wskazywa o. Miasto twierdzi, e wskazuje. Natomiastł ż  
ja twierdz , e ja wskazuj  a Miasto to odrzuca. ę ż ę
Staram si  od trzech lat. W pierwszym rz dzie dowiaduj  si , e Miastoę ę ę ę ż  
ma wizj , aby w pasie drogowym nie budowa . W momencie kiedy piszę ć ą 
o  wizji,  buduj  dwie stodo y  w pasie  drogowym przy  dworcu  –  nieą ł  
odpowiadaj ce wzorcowi, które plastyk narzuca. ą
Przetaczaj  mi tekst, e w pasie drogowym si  nie buduje. W ustawieą ż ę  
drogowej pisze oprócz poj cia pasa drogowego  - „ w obr bie ulicy” . ę ę

Przewodnicz cy Komisji radny S awomir Kosakowskią ł
Je li chce Pan z o y  dodatkow  skarg  na powstawanie niezgodnie zś ł ż ć ą ę  
przepisami innych obiektów w ci gach komunikacyjnych, to musi Paną  
sformu owa  na pi mie. W tej chwili zwrócimy si  do Prezydenta.  ł ć ś ę

Wyst pimy do Prezydenta o ustosunkowanie si  do sprawy. ą ę
Proponuj  nast puj c  tre  pisma:ę ę ą ą ść
Komisja Rewizyjna RMG po zapoznaniu si  ze skarg  wniesion  doę ą ą  
Marsza ka  Województwa  Pomorskiego  w  Gda sku  przez  Panał ń  
Zdzis awa Kruka w sprawie odmowy uzyskania lokalizacji na kiosk wł  
Gda sku – zwraca si  o ustosunkowanie si  do skargi. Jednocze nień ę ę ś  
Komisja  zwraca  si  o  podanie  przyczyn  odmowy  Panu  Krukowię  
lokalizacji przy ul. 3-go Maja oraz podanie, czy lokalizacja  wskazana  
przez Pana Kruka zosta a przyznana komu  innemu.ł ś
Powy sz  tre  pisma, cz onkowie Komisji przyj li jednog o nież ą ść ł ę ł ś  
– 6 g osami „za’. ł

Pan Marcin Szpak – Z-ca Prezydenta Miasta Gda skań
Do tej pory na kioski nie by o przetargów. One by y przyznawane nał ł  
zasadzie op aty za zaj cie pasa drogowego. ł ę
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W  tej  chwili  Prezydent  dosta  dyspozycje  aby  przygotowa  zasadył ć  
przyznawanie lokalizacji pod tego typu wolno-stoj ce obiekty w pasieą  
drogowym na zasadzie konkursu, deklaracji kwot do zainwestowania.

Wyci g z protokó u ą ł
Sporz dzi a z zapisu ą ł
Ta my magnetofonowej ś
M. Topczewska – pracownik BRMG

  
Przewodnicz cy komisji radny S awomir Kosakowskią ł
Do Przewodnicz cego RMG wp yn y nast puj ce pisma, których kseroą ł ęł ę ą  
ka dy z cz onków Komisji otrzyma . S  to; ż ł ł ą

- pismo pani Wandy Smeli informuj ce, e Pan Prezydent ą ż
zaproponowa  jej 1 pokój i Pani Smela na to si  zgadza. ł ę

- pismo Komisji Bud etowej RMG prosz ce o zaj cie stanowiska w ż ą ę
sprawie przetargu na lokal u ytkowy,ż

- pismo Pana Andrzeja Olecha w sprawie roz o enia rat podatku odł ż  
nieruchomo ci za lata 2003 – 2005.ś

-  
Powy sze pisma Przewodnicz cy Rady Miasta Gda ska skierowa  doż ą ń ł  
naszej Komisji jako informacje.
 
Cz onkowie Komisji jednog o nie przyj li do wiadomo ci. ł ł ś ę ś
Powy sze pisma znajduj  si  w segregatorze – sprawy ró ne. ż ą ę ż
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PUNKT  4

Sprawy  wniesione, wolne wnioski

Poniewa  nie  by o  spraw  wniesionych,  wolnych  wniosków  –ż ł  
Przewodnicz cy komisji radny S awomir Kosakowskią ł  podzi kowaę ł 
wszystkim cz onkom Komisji za przybycie.ł

Na tym posiedzenie zako czono – 19.30. ń

Przewodnicz cyą
      Komisji  Rewizyjnej  RMG

    S awomir Kosakowski ł

Protokó  sporz dzi ał ą ł
M. Topczewska – pracownik BRMG
. 
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